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Folketingets Socialudvalg 

Folketingets Socialudvalg har d. 24. maj 2024stillet følgende spørgsmål nr. 502 

(alm. del) til social- og boligministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Charlotte Broman Mølbæk (SF). 

Spørgsmål nr. 502: 

Er det en forglemmelse, at den politiske rammeaftale om handicapområdet 

alene forholder sig til en økonomisk ramme uden at have øje for, at antallet af 

personer, som modtager hjælp og støtte i form af en social indsats efter 

serviceloven, er steget markant mere? 

Svar: 

Rammeaftalen om en langsigtet og bæredygtig udvikling af handicapområdet 

består af 25 initiativer, som skal danne ramme for store og gennemgribende 

forandringer af handicapområdet. Rammeaftalen forholder sig ikke kun til 

økonomi, men ser på udviklingen af handicapområdet i et sammenhængende 

perspektiv. Denne udvikling kan understøttes med initiativer, som både skaber 

bedre rammer for borgerne og samtidig tilgodeser behovet for bedre 

økonomistyring i kommunerne.  

 

Aftalen skal være med til at understøtte øget forudsigelighed, at borgeren får 

den rette hjælp i tide, mere tryghed for mennesker med handicap samt en 

bæredygtig og forudsigelig økonomi for kommunerne, så ressourcerne på 

handicapområdet anvendes bedre til gavn for børn, unge og voksne med 

nedsat fysisk eller psykisk funktionsevne. I aftalen er der initiativer, der skal 

sikre en økonomisk bæredygtig udvikling af området, men også initiativer, der 

har til formål at styrke kvaliteten – fx specialeplanlægning på handicapområdet.  

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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